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Protokół Nr 4 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Obywatelskich  

Rady Miasta Zgierza  

z dnia 20 i 28 listopada 2024 r. 

 

Posiedzenie prowadziła Nadja Wojtera Przewodnicząca Komisji. 

 

Obecność członków na I części posiedzenia: 

Radni obecni – 8 (Anna Boś, Tomasz Dziedzic, Agata Grzelak-Makowczyńska, Marek 

Hiliński, Paulina Krysztofiak, Jakub Kwiatkowski, Artur Linkowski, Nadja Wojtera). 

Radni nieobecni – 1 (Elżbieta Krzewina). 

 

Obecność członków na II części posiedzenia: 

Radni obecni – 6 (Anna Boś, Tomasz Dziedzic, Marek Hiliński, Paulina Krysztofiak, 

Artur Linkowski, Nadja Wojtera). 

Radni nieobecni – 3 (Agata Grzelak-Makowczyńska, Elżbieta Krzewina, Jakub 

Kwiatkowski). 

 

Listy obecności stanowią załączniki do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Uwagi do porządku obrad. 

3. Pomoc psychologiczna wśród dzieci i młodzieży.  

4. Zaopiniowanie projektów uchwał dekretowanych do Komisji. 

5. Pisma skierowane do Komisji. 

6. Przyjęcie protokołu z 3 posiedzenia Komisji. 

7. Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia. 

8. Wolne wnioski. 

9. Zamknięcie posiedzenia. 

Pkt 1  

Otwarcie posiedzenia 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera na podstawie listy obecności stwierdziła quorum 

i otworzyła posiedzenie Komisji. Przywitała radnych oraz obecnych na posiedzeniu 

gości. 

Pkt 2  

Uwagi do porządku obrad 

Radny M. Hiliński złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt 3 „Pomoc 

psychologiczna wśród dzieci i młodzieży”. Wyjaśnił, iż materiał nie zawiera informacji 

dot. młodzieży. Powiedział, że na terenie Zgierza są szkoły średnie. 

Sekretarz Miasta Zgierza R. Chocholski powiedział, iż materiał może być uzupełniony 

o jedną jednostkę, czyli o Samorządowe Liceum Ogólnokształcące im. Romualda 
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Traugutta w Zgierzu. Dodał, że dla pozostałych szkół średnich organem prowadzącym 

jest Starostwo Powiatowe w Zgierzu. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przeszła do głosowania nad wnioskiem radnego. 

Głosowano: za – 6, przeciw – 0, wstrzym. -1. Porządek obrad został zmieniony. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera zaproponowała zmianę do porządku obrad 

poprzez dodanie w pkt 3 tematu „Analiza projektu budżetu miasta Zgierza, w zakresie 

zadań Komisji na rok 2025 - wydanie opinii.”. Następnie przeszła do głosowania nad 

wprowadzeniem zmiany do porządku obrad. 

Głosowano: za – 6, przeciw – 0, wstrzym. -1. Porządek obrad został zmieniony. 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Uwagi do porządku obrad. 

3. Analiza projektu budżetu miasta Zgierza, w zakresie zadań Komisji na 

rok 2025 - wydanie opinii. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał dekretowanych do Komisji. 

5. Pisma skierowane do Komisji. 

6. Przyjęcie protokołu z 3 posiedzenia Komisji. 

7. Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia. 

8. Wolne wnioski. 

9. Zamknięcie posiedzenia. 

Pkt 3 (punkt po dyskusji przeniesiony do pkt 8) 

Analiza projektu budżetu miasta Zgierza,  

w zakresie zadań Komisji na rok 2025 - wydanie opinii. 

Skarbnik Miasta Zgierza G. Mela omówiła projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Zgierz na lata 2025-2042 oraz projekt budżetu miasta Zgierza na rok 2025. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera zapytała, jak procentowo kształtują się wydatki 

na publiczne i niepubliczne przedszkola? 

Skarbnik G. Mela powiedziała, że na niepubliczne przedszkola w 2025 r. zaplanowana 

została kwota ponad 13 800 000 zł. Nadmieniła, iż jest to wzrost o milion zł 

w porównaniu do roku 2024. Na wszystkie placówki oświatowe Miasto wydaje 

134 mln zł w tym jest kwota na placówki niepubliczne. 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski powiedział, że w projektowanym budżecie na 

2025 r. nie ma zwiększenia środków dla rad osiedli. Stwierdził, iż potrzebne jest 

dodatkowo 87 tys. zł. 

Skarbnik G. Mela powiedziała, że są to wydatki bieżące, które starała się 

maksymalnie ograniczyć. Stwierdziła, iż nie chce zwiększać wydatków, które nie są 

obligatoryjne. Musimy z czegoś zrezygnować, aby nadwyżki wygospodarować – 

dodała. Poinformowała, że większość wydatków jednostek pomocniczych to wyjazdy 

do kina, teatru bądź organizacja imprez. Miasto nie może natomiast zrezygnować 
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z wydatków na koszty utrzymania np. opłata energię elektryczną czy też ogrzewanie. 

Przypomniała, że od stycznia 2025 r. wzrasta także minimalne wynagrodzenie. 

Sekretarz Miasta Zgierza R. Chocholski zaapelował, aby przyjąć w tym zakresie 

projekt budżetu w zaproponowanym kształcie. Nadmienił, iż w trakcie roku jest 

możliwość dokonywania zmian. Przypomniał, że radni chcą, aby przyszłoroczny 

budżet nie był budżetem deficytowym.  

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski zapytał, ile kosztuje dostawa roślin na parapety 

Urzędu Miasta Zgierza? Wyraził opinię, iż w tym momencie taki wydatek nie jest 

potrzebny. 

Skarbnik G. Mela powiedziała, że dostawa roślin jest to niewielki wydatek. 

Zadeklarowała, iż sprawdzi kwotę i uzupełni informacje. 

Radny T. Dziedzic powiedział, że ościenne gminy radzą sobie lepiej i nie mają takiego 

deficytu. Następnie zapytał, czy planując już teraz wydatki prowadzone jest badanie 

rynku w celu znalezienia tańszych dostawców? 

Skarbnik G. Mela odnośnie sytuacji finansowej innych jednostek powiedziała, że 

trzeba na nie spojrzeć globalnie. Ustawodawca wpisał do ustawy o finansach 

publiczny, iż jednostki mają problemy z dopięciem budżetu co oznacza, że jest to 

problem wielu miast zwłaszcza większych, które się rozwijają tak jak miasto Zgierz. 

Nadmieniła, że nie wszystkie ościenne miasta mają taką samą liczbę szkół czy też 

rozbudowany transport publiczny. W przyszłorocznym budżecie zaplanowano 

obniżenie wydatków np. na komunikację miejską o 10 mln zł -dodała. Podkreśliła, 

że nie można negocjować pewnych wydatków np. wynagrodzeń bądź energii 

elektryczne. Nadmieniła, że uczestniczy w forach skarbników, jest wiele gmin, które 

mają problem z zabezpieczeniem środków na wszystkie zadania, część z nich nawet 

planuje budżet tylko do czerwca. Zaapelowała, aby zachować wydatki bieżące 

w proponowanej wysokości. 

Radny T. Dziedzic poprosił, aby odejść od narracji, że był COVID oraz jest wojna na 

Ukrainie, gdyż wiele miast wypracowało nadwyżki budżetowe. 

Skarbnik G. Mela powiedziała, że nie jest to jej wymysł. Takie jest uzasadnienie do 

projektu ustawy budżetowej – dodała. 

Radny T. Dziedzic powiedział, że można się zastanowić, czy potrzebne są 3 

samochody służbowe być może wystarczą dwa. Poruszył kwestie przetargów na różne 

zadania. Stwierdził, iż już teraz można próbować robić rozeznanie rynku, aby znaleźć 

tańszą ofertę. 

Sekretarz Miasta Zgierza R. Chocholski powiedział, że pan radny miał styczność  

z tym Urzędem i wie o regulaminie zakupów, funkcjonowaniu karty wydatków oraz 

procedurze pisemności, a także o progach w prawie zamówień publicznych. 

Przypomniał, iż to wszystko okresowo jest kontrolowane przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową w Łodzi. Przetargi są w oparciu o kryteria i nie ma możliwości 

stosowania innych elementów, gdyż postępowanie byłoby unieważnione. 
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Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski powiedział, że w ochronie przeciwpożarowej jest 

kwota 240 tys. zł za administrowanie i czynsze za budynki, lokale i pomieszczenia 

garażowe. Zapytał, co to jest za wydatek. 

Skarbnik G. Mela odpowiedziała, że jest to za czynsz najmu Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Zgierzu. 

Sekretarz Miasta Zgierza R. Chocholski powiedział, że OSP miało zakupiony 

samochód z budżetu obywatelskiego i musi go garażować. 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski zgłosił wniosek, aby Komisja w tym momencie 

nie wydawała opinii do projektu budżetu. 

Radny M. Hiliński zaproponował, aby w przyszłym półroczu zorganizować posiedzenie 

wyjazdowe do OSP w Zgierzu (na ul. Rembowskiego). 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera zapytała o zmniejszenie wydatków o 10 mln zł na 

komunikację miejską. Jaki będzie miało to wpływ na ilość bądź częstotliwość kursów? 

Sekretarz Miasta Zgierza R. Chocholski powiedział, że w przyszłym roku będzie 

przeprowadzony przetarg na komunikację miejską i taka kwota wyjściowa jest 

planowana na to zadanie. Przetarg będzie w oparciu o nową siatkę połączeń – dodał. 

Nadmienił, iż nie wiadomo jak to postepowanie się zakończy.  

Radny M. Hiliński zgłosił wniosek, aby wydanie opinii i dalsze procedowanie tego 

tematu przenieść na 28 listopada 2024 r.  

Skarbnik G. Mela powiedziała, że nie będzie przedłożonych dodatkowych 

dokumentów w przedmiocie projektu budżetu.  

Sekretarz Miasta Zgierza R. Chocholski powiedział, że taki dokument został 

przekazany do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi i taki Komisja opiniuje. 

W imieniu Prezydenta Miasta Zgierza poprosił o pozytywne wydanie opinii do obu 

projektów uchwał. 

Radny M. Hiliński nie wycofał swojego wniosku. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera zaproponowała zmianę porządku obrad poprzez 

przeniesienie punktu „Analiza projektu budżetu miasta Zgierza, w zakresie zadań 

Komisji na rok 2025 - wydanie opinii.” do punktu 8. Wyjaśniła, iż ogłoszenie w tym 

momencie przerwy spowoduje, że Komisja nie będzie mogła teraz procedować 

kolejnych punktów.  

Brak innych propozycji. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przeszła do głosowania nad wprowadzeniem 

zmiany do porządku obrad. 

Głosowano: za – 6, przeciw – 0, wstrzym. -1. Porządek obrad został zmieniony. 
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Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Uwagi do porządku obrad. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał dekretowanych do Komisji. 

4. Pisma skierowane do Komisji. 

5. Przyjęcie protokołu z 3 posiedzenia Komisji. 

6. Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia. 

7. Wolne wnioski.  

8. Analiza projektu budżetu miasta Zgierza, w zakresie zadań Komisji na 

rok 2025 - wydanie opinii. 

9. Zamknięcie posiedzenia. 

Pkt 3  

Zaopiniowanie projektów uchwał dekretowanych do Komisji 

Do Komisji dekretowane zostały następujące projekty: 

a) zmieniająca uchwałę Nr XLVI/535/14 w sprawie nadania statutu Miejskiemu 

Ośrodkowi Pomocy Społecznej im. o. bł. Rafała Chylińskiego w Zgierzu (Druk 

nr 418-2024)  

b) powołania komisji konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na 

stanowisko kierownika Miejskiego Zespołu Przychodni Rejonowych w Zgierzu 

(Druk nr 419-2024), 

c) przyjęcia Wieloletniego Programu współpracy Gminy Miasto Zgierz 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 3 

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie na lata 2025 - 2027 (Druk nr 420-2024), 

d) przyjęcia Programu współpracy Gminy Miasto Zgierz z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2025 (Druk nr 421-2024) 

Ad. a) Projekt omówił R. Chocholski Sekretarz Miasta Zgierza.  

Radny M. Hiliński zapytał, jakie koszty poniesie Miasto z tytułu powołania ośrodka 

wsparcia pod nazwą "Centrum Opiekuńczo - Mieszkalne"? 

Sekretarz R. Chocholski powiedział, że z samego tytułu powołania nie będzie kosztów. 

Natomiast jeśli chodzi o koszty uruchomienia, to na ten moment nie są jeszcze znane, 

gdyż większość elementów będzie w drodze konkursów. 

Brak innych zgłoszeń. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera zamknęła dyskusję i przeszła do głosowania nad 

wydaniem opinii do projektu uchwały. 
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Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie: zmieniająca uchwałę  

Nr XLVI/535/14 w sprawie nadania statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej 

im. o. bł. Rafała Chylińskiego w Zgierzu (Druk nr 418-2024), 

Wynik głosowania: za - 8, przeciw - 0, wstrzym. – 0. Komisja wydała opinię 

pozytywną – OPINIA NR 6. 

Ad. b) Projekt omówił R. Chocholski Sekretarz Miasta Zgierza. 

Brak dyskusji. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przeszła do głosowania nad wydaniem opinii do 

projektu. 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie: powołania komisji 

konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na stanowisko kierownika Miejskiego 

Zespołu Przychodni Rejonowych w Zgierzu (Druk nr 419-2024), 

Wynik głosowania: za - 8, przeciw - 0, wstrzym. – 0. Komisja wydała opinię 

pozytywną – OPINIA NR 7. 

Ad. c) Projekt omówił R. Chocholski Sekretarz Miasta Zgierza. 

Radny T. Dziedzic powiedział, że w programie są wpisane konkretne kwoty. Zapytał, 

co jeśli któraś z nich ulegnie zmianie? 

Sekretarz R. Chocholski powiedział, że zawsze można dokonać zmiany w uchwale. 

Nadmienił, iż kwoty są odzwierciedleniem zapisów, które ujęte zostały w projekcie 

budżetu. 

Brak innych zgłoszeń dyskusji. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przeszła do głosowania nad wydaniem opinii do 

projektu. 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie: przyjęcia Wieloletniego 

Programu współpracy Gminy Miasto Zgierz z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na lata 2025 - 2027 (Druk nr 

420-2024), 

Wynik głosowania: za - 8, przeciw - 0, wstrzym. – 0. Komisja wydała opinię 

pozytywną – OPINIA NR 8. 

Ad. d) Projekt omówił R. Chocholski Sekretarz Miasta Zgierza. 

Brak dyskusji. 
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Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przeszła do głosowania nad wydaniem opinii do 

projektu. 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie: przyjęcia Programu 

współpracy Gminy Miasto Zgierz z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o 

których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2025 (Druk nr 421-2024) 

Wynik głosowania: za - 6, przeciw - 0, wstrzym. – 2. Komisja wydała opinię 

pozytywną – OPINIA NR 9. 

Na tym zakończono ten punkt. 

Pkt 4  

Pisma skierowane do Komisji 

Brak pism skierowanych do Komisji. 

Pkt 5  

Przyjęcie protokołu z 3 posiedzenia Komisji 

Brak uwag do protokołu nr 3. 

Protokół Nr 3 został przyjęty w głosowaniu: za – 7, przeciw – 0, wstrzym. -1. 

Pkt 6  

Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia 

Termin kolejnego posiedzenia ustalono na 11 grudnia 2024 r. na godz. 16.30. 

Pkt 7  

Wolne wnioski 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera poprosiła członków Komisji, aby do 28 listopada 

2024 r. przygotowali ewentualne propozycje do planu pracy Komisji na I półrocze 

2025 r. 

Pkt 8 

Analiza projektu budżetu miasta Zgierza,  

w zakresie zadań Komisji na rok 2025 - wydanie opinii. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera w związku z wcześniejszym wnioskiem o dalsze 

procedowanie tego punktu w dniu 28 listopada 2024 r. zgłosiła wniosek o ogłoszenie 

przerwy. 

Głosowano: za – 7, przeciw – 0, wstrzym. – 0. Wniosek został przyjęty. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera ogłosiła przerwę do 28 listopada 2024 r. 
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Po przerwie – 28.11.2024 r. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera po sprawdzeniu obecności stwierdziła quorum 

i wznowiła obrady po przerwie. Następnie zapytała, czy członkowie Komisji mają 

wnioski do projektu budżetu? 

Brak zgłoszonych wniosków. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przeszła do wydania opinii nad poszczególnymi 

projektami uchwał. 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie: uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Zgierz na lata 2025-2042 (Druk nr 401-2024), 

Wynik głosowania: za - 0, przeciw - 1, wstrzym. – 5. Komisja wydała opinię 

negatywną – OPINIA NR 10. 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie: uchwalenia budżetu miasta 

Zgierza na rok 2025 (Druk nr 402-2024), 

Wynik głosowania: za - 0, przeciw - 3, wstrzym. – 3. Komisja wydała opinię 

negatywną – OPINIA NR 11. 

Na tym zakończono ten punkt. 

Pkt 8 Zamknięcie posiedzenia 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Komisji zamknęła 

posiedzenie. 

 

Protokołowała 


